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Jegyzőkönyv 
az EOQ MNB Környezetvédelmi és Fenntarthatósági Szakbizottságának elnökségi üléséről 

Időpont: 2016. március 9. 1650 – 1710 
Helyszín: EOQ MNB Képzési Központ 

1026 Budapest, Nagyajtai u. 4/A 
Jelen vannak: Dr. Biacs Péter Ákos, elnök 

Dr. Debreczeny István, tiszteletbeli elnök 
Sándor Miklós, társelnök, Dr. Szigeti Tamás János, társelnök 
Varga Béla, titkár 

Tóth Attila előzetesen jelezte távolmaradását munkahelyi programja miatt. 

A jelenlévő EOQ MNB Környezetvédelmi és Fenntarthatósági Szakbizottság tagok megbízták a 
következő személyeket: 

levezető elnök: Dr. Biacs Péter Ákos 
jegyzőkönyvvezető: Varga Béla 

A szakbizottsági ülést közvetlenül megelőző események: 
1. EOQ MNB Környezetvédelmi és Fenntarthatósági Szakbizottság új elnökének megválasztása 
2. A Szakbizottság szakmai napjának megtartása 

1. EOQ MNB Környezetvédelmi és Fenntarthatósági Szakbizottság új elnökének megválasztása 
Dr. Debreczeny István megromlott egészségi állapota miatt az elnöki tisztségéről 2016. január 1-vel lemondott, és 
azt egy kiváló szaktekintélynek átadja. Utódjául Dr. Biacs Péter Ákos professzor urat javasolta, melyet az EOQ 
MNB vezetősége támogatott. Dr. Biacs Péter Ákos a felkérést elfogadta, az EOQ MNB vezetésétől a Szakbizottság 
vezetésére a megbízást megkapta. A megbízás az EOQ MNB Alapszabálya szerint lebonyolításra kerülő választásig 
volt érvényben. 
Dr. Molnár Pál ezután nyilvános szavazásra bocsátotta a kérdést. A gyűlés Dr. Biacs Péter Ákost jelölését 
elfogadta, az EOQ MNB Környezetvédelmi és Fenntarthatósági Szakbizottságának elnökévé választotta 
egyhangúan, ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 
Dr. Molnár Pál a leköszönő elnök méltatásával folytatta. Dr. Debreczeny István 2010-től, a korábbi szakbizottsági 
elnök, Dr. Varga Lajos halála után megüresedett elnöki pozíciót töltötte be. Ezen időszak alatt sok sikeres 
rendezvény került lebonyolításra, a tagság létszáma a kezdeti csökkenést követően megállt, majd ismételten 
növekedni kezdett. Elnöksége alatt a Szakbizottság elismertsége tovább nőtt. A több éves, a Szakbizottság 
tevékenységét koordináló munkája elismeréseképpen javasolta a megjelenteknek az EOQ MNB elnöksége nevében 
a tiszteletbeli elnökké való megválasztását. Ezután nyilvános szavazásra bocsátotta a kérdést. A gyűlés Dr. 
Debreczeny Istvánt egyhangúan az EOQ MNB Környezetvédelmi és Fenntarthatósági Szakbizottságának 
tiszteletbeli elnökévé választotta, ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 
A megjelentek felkérték Dr. Debreczeny Istvánt, hogy amennyiben egészségi állapota és ideje engedi, vegyen részt a 
jövőben is az elnökségi üléseken és a Szakbizottság rendezvényein. 
Dr. Debreczeny István megköszönte a Szakbizottság tagjainak és leendő új elnökének a bizalmat és a támogatását. 
A Szakbizottság jövőbeli munkájához további sok sikert kívánt, és megígérte, hogy annak munkáját a jövőben is 
támogatni fogja, valamint, ha egészségi állapota és ideje engedi, a rendezvényeket is látogatja. 
Dr. Molnár Pál a jelenlegi elnökségi tagok és a titkár tisztségében való megújítását is szavazásra bocsátotta, így az 
alábbi személyek külön-külön újraválasztása is megtörtént, mindegyikük esetében ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül: 

Dr. Szigeti Tamás János, társelnök 
Sándor Miklós, társelnök 
Tóth Attila, társelnök 
Varga Béla, titkár 

A választás lebonyolításáról Várkonyi Gábor által külön jegyzőkönyv készült. 
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2. A Szakbizottság szakmai napjának megtartása 

A mai napon Dr. Biacs Péter Ákos, professzor emeritus előadásában Ember és bioszféra ; Környezetvédelem a 
fenntarthatóság jegyében címmel került megtartásra a Szakbizottságunk szakmai napja. Helyszín az EOQ 
MNB Képzési Központja (1026 Budapest, Nagyajtai u. 4/A) volt. A rendezvény térítésmentes volt. 

Program: 
15.10–15.15 Megnyitó 
  Dr. Molnár Pál, EOQ MNB Közhasznú Egyesület elnöke 
15.15–16.10 Ember és bioszféra 
  Dr. Biacs Péter Ákos, professzor emeritus. 
16.10–16.40 Kérdések, válaszok 
16.40–16.50 Összefoglaló és zárszó 
  Dr. Szigeti Tamás, a Szakbizottság társelnöke. 

Az előadásának témája: Az előadó az élelmezés-biztonsággal, a minőségi élelmiszer-termeléssel, a 
környezetbarát termékek és környezet-kímélő technológiák sajátosságaival, biotechnológia szerepével, a 
bioszféra fenntarthatóságával és az élelmiszerek kockázatelemzésével kapcsolatos kérdéseket járta körül. Az 
embereket leginkább három igény mindennapos teljesülése érinti: ivóvíz, élelem és energia. Ezek mindenki 
számára hozzáférhető és elegendő mennyisége, minősége és biztonsága társadalmi szükséglet, ezekkel a 
bioszféra fenntartását biztosítjuk. Az ember egyre több területet szakít ki a természetből és alakítja ki saját 
elképzelései szerinti környezetévé. A környezet védelme szempontjából elengedhetetlen az élőlények 
sokszínűségének fenntartása (biodiverzitás). Az előadás élénk beszélgetést, valamint kérdéseket generált, a 
résztvevők többsége hozzászólásával is színesítette a rendezvényt. 

 

A szakbizottsági ülés eseményei: 

A Dr. Biacs Péter Ákos üdvözölte a jelenlévőket és ismertette a vezetőségi ülés témáit: 
1. Legutóbbi elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeinek ismertetése 
2. A szakbizottság 2016. évi feladatainak áttekintése 

1. Legutóbbi elnökségi ülés óta eltelt időszak eseményeinek ismertetése 

Az Elnökség legutóbb 2016. február 16-án ülésezett. Ezen az ülésén az Elnökség teljes létszámában 
megjelent. 

A legutóbbi elnökségi ülés kevesebb; mint egy hónapja volt. A mai rendezvény a Szakbizottság új 
elnökének megválasztására és a bemutatkozó előadásának megtartására szolgált. 

3. A szakbizottság 2016. évi feladatainak áttekintése 

Az idei évre szóló program az alábbi. Dr. Debreczeny István kérte a megjelenteket, hogy a rájuk 
bízott rendezvény szervezését kezdjék meg. Ezek: 

• Tervezett céglátogatások (Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft., Mátrai Erőmű Zrt., 
Herendi Porcelánmanufaktúra Zrt.) közül minimum egy szervezésének megkezdése. 

• ISO 14001 / EMAS konferencia, különös tekintettel a 2015-ben megújult ISO 14001 
szabványra és az új hulladékos jogszabályokra, valamint a hatósági változások miatt az 
EMAS mostani helyzetére. Felelőse: Sándor Miklós. 

• A Szakbizottság és a tagság igényeinek tavalyi felmérését összefoglaló jelentést állítunk 
össze, és azt az EOQ MNB Elnökségének megküldjük. Továbbá a vélemény-felmérés 
eredményének összegzését és ennek alapján felvázolt rövid és középtávú terveinket a 
Minőség és Megbízhatóság folyóiratban leközöljük. Felelőse: Tóth Attila. 

Jegyzőkönyvet készítette: 

Varga Béla s.k. 
titkár 

Jóváhagyta: 

Dr. Biacs Péter Ákos 
elnök 


